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Proč se vydávat na cestu do Emauz?

Učedníci putující o velikonoční neděli do Emauz se ještě 
týž den vrátí ze své zoufalosti a osamění zpět do 
Jeruzaléma do společenství ostatních. O čem jim ale 
vypráví? „… co se jim stalo na cestě a jak se jim dal 
poznat, když lámal chléb.“ 
Vyslání do světa ke svědectví a praktické službě 
předchází shromáždění. A proměna, kterou jeho 
účastníci přitom projdou. Dva učedníci v neděli na cestě 
do Emauz tvoří zárodek církve, putujícího a zároveň 
kolem velikonočního tajemství se shromažďujícího 
Božího lidu. A líčení o jejich setkání se
vzkříšeným Kristem můžeme číst jako
evangelijní obraz bohoslužby. To jistě platí
i o Ježíšových kázáních, stolování s hříšníky
nebo uzdravování. Toto vyprávění se nás
ale týká zvláštním způsobem, protože
v něm jde o setkání nikoli s Ježíšem
pozemským, pro nás nedostupným, ale
oslaveným, který stejně nepozorovaně
vstupuje i tam, kde se dva nebo tři
shromažďují dnes v jeho jménu.



Ježíš  je  tu  nejprve  ikognito  jako  ten  třetí,  který  klade
otázky, mlčí a naslouchá. A pak začne vykládat Bibli: „Což
neměl Mesiáš to vše vytrpět a tak vejít do své slávy?“. 
A oni si  později vzpomenou:  „Což nám srdce nehořelo,
když s námi na cestě mluvil a otvíral nám Písma?“ Začíná
se s nimi něco dít. Navenek se nic nezměnilo, ale oni díky
Ježíšovu zvěstování uvidí vše v jiném světle a začne jim
to dávat smysl. A on jim u stolu láme chléb.  „Tu se jim
otevřely oči a poznali ho; ale on zmizel jejich zrakům.“ 
Křesťanská  liturgie  je  od  biblických  dob  utvářena
stejnými  dvěma  ohnisky:  Božím  slovem  v podobě
naslouchání  biblickému textu spolu s  jeho výkladem a
slavením stolu Páně. Zde je mezi námi přítomen Kristus
vzkříšený  –  se  svým  slovem  a  svátostí,  s odpuštěním
hříchů  a  uzdravujícím dotykem.  I  my se  vydáváme  na
bohoslužby – podobně jako Kleofáš se svým druhem do
Emauz  -  sice  jako  křesťané,  ale  často  jako  „prakticky
nevěřící“ lidé, ponořeni do svých představ a umanutostí,
smutků a starostí.  A Kristus  nám ukazuje  věci  v Božím
světle  a  otevírá  výhled  k naději,  která  překonává
možnosti lidského uvažování. Také my smíme, pokud se
ovšem  opravdu  káže  evangelium  a  ne  jen  lidská
moudrost, zakusit, že se v našem chladném srdci znovu
rozněcuje  plamen  víry.  A  také  my  při  lámání  chleba
poznáváme, že je to živý Pán. On pak zmizí našim očím a
před námi znovu vyvstává realita  tohoto světa.  Ale už
víme, že on je v ní s námi a že nás dokonce do tohoto
světa, ke druhým, posílá. 
Proč jdeme do Emauz? Není to zbytečná oklika? Je to
cesta, která potřebuje svůj čas a soustředění, abychom
se  také  my  setkali  se  Vzkříšeným  Kristem.  Abychom
z tohoto setkání odešli  jiní, než jsme přišli.  A abychom
nakonec také měli o čem vyprávět a co předávat.   - kš -  







Proběhlo výroční sborové shromáždění

Dne 19. 3. 2023
se v našem sbo-
ru  v  Chrástu
uskutečnilo  po
bohoslužbách
pravidelné  vý-
roční  sborové
shromáždění,
jehož  se  zú-
častnilo  19
členů  sboru.
Bratr farář se ve své zprávě zamýšlel nad základními úko-
ly  nás  křesťanů  -  svědectvím,  bohoslužbou  a  diakonií.
Sestra kurátorka ve zprávě staršovstva shrnula sborový
život  v  roce  2022,  jehož  milníky  bylo  sloučení  s
kralovickým sborem a projekty Útočiště a Brána.  Těmi
rovněž bylo a i letos bude významně ovlivněno hospo-
daření sboru. V diskusi o rozpočtu na letošní rok a o dél-
ce dalšího funkčního období  bratra faráře po skončení
toho  současného v  září  2023 (odsouhlaseny  3  roky)  a
jeho úvazku se opět připomněl významný vliv neustále
rostoucí výše odvodů na personální fond. Při rozhovoru
o projektu Útočiště, jehož stavba právě probíhá, vyvstala
potřeba již konkrétně promyslet a připravit pravidla jeho
fungování po dokončení přístavby farního domu. Nadále
se musíme průběžně věnovat ekonomickým otázkám a
získávání zdrojů na činnost sboru z darů členů a podpo-
rovatelů, jakož i z různých dotací a grantů. S vděčností
Bohu za jeho dosavadní podporu, s prosbou o požehnání
a s nadějí v jeho vedení jsme se asi po hodině a půl roze-
šli. Kompletní dokumentaci se zprávami najdete na sbo-
rovém webu.                                                                    - mt -



V sobotu 11.3. jsme s Ájou tvořili FIMO lžičky:

A  v  neděli  12.3.  jsme  četli  vězeňskou  poezii  Jana  Za-
hradníčka  za  doprovodu  hudby.  Děkujeme  Haně
Šimrové, Petru Vrobelovi a Janu Esterlemu:



V pondělí 13. 3. jsme hostili jednání seniorátního výboru,
spojené  s  vizitací  našeho  sboru  a  přátelským  a
podnětným rozhovorem se staršovstvem (s. kurátorce se
omlouváme – nevešla se do záběru :-)):



V pátek 24. 3. proběhla přednáška dr. Lucie Kolářové o
křesťanské naději:



Stavba  Útočiště již dospěla do nejvyššího patra. Nyní je
na řadě položení krovu:



Hlavní dar lásky Jeronymovy jednoty 2023

V loňském roce jsme pro projekt Útočiště získali výtěžek
Hlavního daru lásky Jeronymovy jednoty ve výši  1 131
562 Kč. Letos můžeme svou solidaritu projevit zase my
podporou této sbírky, určené letos sboru v Libčicích nad
Vltavou pro výstavbu podkrovního farářského bytu, kte-
rý sboru chybí. Fara Libčice byla v přízemí nově zrekon-
struována,  poskytuje  prostor  pro  setkávání  i  potřebné
zázemí. 

Sbírka proběhne při  bohoslužbě o velikonoční neděli  v
kralovickém kostele. Přispět lze také individuálně pomo-
cí QR platby: níže uvedený kód načtěte ve své bankovní
aplikaci  (částka  je  přednastavena  na  200 Kč,  ale  lze  ji
před  odesláním  libovolně
upravit).

Děkujeme za vaši stědrost.
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